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PROTOKÓŁ NR XXXIII/13 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

11 LIPCA 2013 ROKU 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 

- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie nadania nazwy ulicy w Radziejowie, 

- w sprawie nadania nazwy ulicy w Radziejowie. 

2. Sprawy bieżące: 

- podjęcie decyzji w sprawie zmiany samochodu pożarniczego dla OSP Większyce. 

3. Zamknięcie obrad. 

Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. Obecnych 15 radnych 

ze statutowego składu 15 radnych. 

Obrady XXXIII sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Ad. 1 Otwarcia XXXIII obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy- Krystian Flegel, który powitał radnych, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych gości, następnie stwierdził 

prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do pkt. 2 porządku obrad uchwały 

w sprawie nadania nazwy ulicy w Radziejowie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Generalnie sesja nadzwyczajna  ma duże utrudnienia jeżeli 

chodzi o zmianę porządku obrad Wprowadzenie dodatkowego punktu na sesji 

nadzwyczajnej jest możliwe tylko wtedy kiedy wszyscy obecni na sesji radni wyrażą zgodę 

na zmianę. Inicjator wyrazi zgodę. 
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Jeśli nadajemy nazwę dodatkową jednej ulicy to drugiej też można. Wybrano nazwę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za zmianą porządku obrad. 15 radnych głosowało „za”. 

Ad. 2 Głosowanie nad projektami uchwał 

Projekt uchwały Nr XXXIII/20/13 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, 

która omówiła projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski: Wprowadzamy kwotę na chodnik naprzeciwko remizy, na 

który z funduszu sołeckiego sołectwo przeznacza w tym roku 14.000 zł w zamiana za to że 

zorganizowali dożynki my dokładamy na zamknięty odcinek do połączenia od ul. Polnej 

do „Jubilatki”. Jest tam taka skropiona smoła, jak stare chodniki bywały. 

Radna- I. Mainka: Z czego wynika zmniejszenie remontu dróg, ul. Gościęcińskiej w 

Pokrzywnicy i w Łężcach? 

Wójt- M. Wojciechowski: Z przetargu. Po przetargu kwoty są mniejsze w związku z tym 

zmniejszamy na tym zadaniu. Ponieważ jest taka możliwość proponuję z powrotem 

dołożyć do kanalizacji, do tranzytu w Komornie. Ogłosić przetarg i w tym roku tranzyt 

wykonać. Szybko byśmy przetarg ogłosili i w okresie po żniwach kiedy na polach będzie 

pusto ten tranzyt wykonać. Myślę, że te pieniądze, tam jest 360.000 zł plus 100.000 zł, te 

460.000 zł, ze to powinno wystarczyć na wykonanie tego tranzytu. Na przyszły rok by 

zostało Komorno skanalizować. 

Radny- W. Krybus: W Mechnicy co ma być robione? 

Wójt- M. Wojciechowski: Mechnica ma kupioną kostkę z funduszu sołeckiego, ponad 

500 m2 z zeszłego roku i trzeba ją położyć. To jest plac przed remizą i jeszcze kawałek 

zostanie. 

Radny- W. Krybus: 55.000 To całe zadanie ma tylko kosztować, czy tylko ten dodatkowy 

gminy udział. 
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Wójt- M. Wojciechowski: W Mechnicy całe. Kostki nie ma w tych kosztach. To jest 

tylko robocizna. Chcemy żeby było do dożynek zrobione. Firma obiecała, że wejdzie 22 

lipca. Będą robili jedno i drugie, tam jeszcze Mechnica ma z funduszu sołeckiego do 

wykonania kawałek placu przy wiejskim centrum spotkań. Mają rozpocząć od remizy żeby 

to na dożynki było. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”).  

Projekt uchwały Nr XXXIII/210/13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXIII/210/13 w sprawie nadania nazwy ulicy w Radziejowie 

Wiceprzewodniczący- Z. Steuer odczytał projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski: Z początku nazywa się ul. Polna, przy czym numeracja jest od 

transformatora chce nadać numer domu gdzie numeracja zaczyna się mniej więcej od 

skrzyżowania w związku z ta ulica w tamtą stronę miała inną nazwę żeby to było 

sensowne Lepiej całą ulicę od skrzyżowania  

Wiceprzewodniczący- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXIII/210/13 w sprawie nadania nazwy ulicy w Radziejowie 

Wiceprzewodnicząca- D. Rak odczytała projekt uchwały po czym zarządziła głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Ad. 3 

Wójt- M. Wojciechowski: Jakąś decyzję trzeba podjąć. Na dobrą sprawę obiecywaliśmy, 

że ta zmiana samochodu w tym roku nastąpi. Połowa roku za nami i tak właściwie nawet 
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nie wiemy w jakim kierunku iść. Na początku roku na zebraniu w Większycach 

rzeczywiście powiedziałem, że przy takich kosztach zakupu używanego samochody może 

lepiej dołożyć i kupić nowy. Ale, jak państwu mówiłem później te koszty zakupu nowego 

samochodu to jednak nie jest tak jak myślałem, są one zdecydowanie większe. Myślę, że 

trzeba się zdecydować. Takim argumentem, który przemawia do mnie za tym, żę jednak 

mógłby to być samochód używany jest fakt, że straż państwowa w Blachowni też kupiła 

sobie używany samochód, jednak nie nowy straż zakładowa. Można wybrać spośród 

używanych jeszcze całkiem dobre samochody. Decyzja należy państwa. 

Radny- J. Ludwig: Na poprzedniej sesji wnioskowałem żeby zrobić rozeznanie w tej 

kwestii, czy takie rozeznanie było robione, ile taki samochód mógłby kosztować i w mniej 

więcej w jakim stanie on by był? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie było rozeznania, bo sesja nadzwyczajna wypadła dość 

szybko w związku z tym nie robiliśmy takiego rozeznania. Uważam, że to jednostka 

powinna sobie szukać sobie samochodu, nie my. Nie chciałby być obarczony 

odpowiedzialnością za to, żeśmy komu© wybrali samochód, a potem, ktoś będzie z tego 

niezadowolony. 

Radna- V. Nabrdalik: Z tego, co wiem to jednostka nie chce sobie szukać używanego 

samochodu. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Pan Wójt tutaj  przedstawił, że warto kupić 

używany samochód. Chciałbym wrócić do pewnej sprawy, nie będę zachwalał jednostkę, 

ale na uroczystości w Pokrzywnicy rozmawiałem z panem Kandziorą o pobycie państwa w 

Niemczech i mówił mi o przekazaniu samochodu w Niemczech, dla tej jednostki OSP. 

Zapytałem, go skąd oni sprowadzili ten samochód. Mówi, jak to sprowadzili, przecież oni 

kupują nowe auta.  To 27- letnie wysłali do Polski, do Mechnicy. Oni kupują nowe na 27 

lat następnych. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak, ale mają jedną jednostkę OSP nie osiem. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: U nas systemowe jednostki są trzy. Oni mają 

te same szkoły, boiska i mają te same koszty utrzymania, gmina jest albo mniejsza albo 

porównywalna do naszej, ale jednak to bezpieczeństwo mieszkańców jest dla nich 

ważniejsze i potrafią gospodarzyć. 
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Wójt- M. Wojciechowski: N ie gmina kupiła z budżetu gminy tylko tam państwo daje 

dotacje na takie rzeczy. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: U nas też państwo daje dotacje. U nich auto 

kosztowało 350.000 euro, a nasze kosztuje 750.000 zł. Gdyby co jakiś czas kupić jednostce 

auto to wszystkie jednostki miałyby te 30-letnie ale wymieniali by na nowe. Teraz znowu 

30-letnie auto. 

Wójt- M. Wojciechowski: One będą stały. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Nie panie Wójcie, one jeżdżą. Skoro mają stać 

to polikwidować jednostki. Straż Pożarna jest stowarzyszeniem strażaków a nie 

mechaników, którzy mają remontować wiecznie te auta albo żebraków, którzy mają sobie 

sami szukać pieniądze na to auto to jest majątek gminny kupiony raz na 30 lat. Proszę 

popatrzeć na Niemców, jak oni gospodarzą. Oni nie myślą tylko do końca kadencji, oni 

myślą dalej, bo tak to auto będzie następne 20- letnie. Teraz mamy 34 lata, nie wiem jaki 

to jest sens kupować. To nie musi być w tym roku, mieliśmy spotkanie Zarządu OSP, ani 

nie musi być w przyszłym roku skoro jest taka ciężka sytuacja. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ja mam od was informację, przekazywaliście, że auto się nie 

nadaje do wyjazdu, że zawiesicie funkcjonowanie jednostki bo się nie da nim jeździć, a 

teraz mówicie, że ani w tym roku, ani w przyszłym, ani w następnym nie musi być. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Jak pan ma nam kupi 30-letnei auto to za dwa 

lata znowu napiszemy takie pismo. Możemy jeszcze poczekać rok, dwa. Jak się zmieni 

koniunktura, albo kryzys minie, ale stare auto to my mamy i go znamy i jeśli mamy dostać 

stare i znowu się uczyć tego auta. Ile lat, pięć lat i znowu będziemy prosić. Może pan 

myśli, że pana już tutaj nie będzie, niech się następni martwią, ale zostaną inni, którzy 

będą mieli z ten problem. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie martwi. Pieniędzmi publicznymi trzeba racjonalnie 

gospodarować, nie martwić się i trzeba mieć świadomość, że wydamy ponad 400.000 zł na 

auto, które będzie wyjeżdżało 20 razy w roku maksymalnie, bo tyle wyjeżdża i po 20 

latach, po 400, 500 wyjazdach będzie autem starym. 
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Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Auto sprowadzone z Niemiec, które przyszło 

do Mechnicy, ma 25.000 km przejechane i też ma 30 lat, ale kupują następne nowe, nie  

sprowadzają z Ameryki, ani znikąd. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ale nie gmina ze swojego budżetu, proszę to zrozumieć. 

Gdyby u nas był mechanizm taki to byśmy też kupowali. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Przekonywałem się jak jest w Polsce, dalej. 

Tam gdzie gminy nie mają takiego kontaktu z Niemcami jak Opolszczyzna tam kupują 

nowe auta. Kolega z Oksy, w kieleckim oni kupują nowe, to samo auto, które my chcemy. 

Kupują nowe auto, a to jest gmina rolnicza, biedna, nie ma żadnego przemysłu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Niech się Pan zapyta o resztę w tej gminie. Jakie maja drogi, 

czy mają kanalizację? 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Mają kanalizacją, kanalizację budowali, każde 

gospodarstwo ma swoją oczyszczalnię, bo jest za duży odstęp między gospodarstwami. W 

tym roku, dwa lata temu budowali, każdemu zasponsorowali oczyszczalnię ludzie płacili 

po 800 zł oczyszczalnia kosztuje 12.000 zł i każde gospodarstwo ma swoją. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na swój prąd i na dwoje koszty. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Ale gmina dołożyła do każdego gospodarstwa 

ponad 10.000 zł. Nie opłacało się budować, gdyby u nas były takie dalekie odstępy między 

miejscowościami, między domami w miejscowościach też zapewne by pan nie położył rur, 

bo powie pan, że to jest za drogo, oni też poszli tak, żeby te koszty oszczędzić, bo nie 

dostali by dotacji na tę rozbudowę rurociągu, na takie odległości, bo nie ma przyłącza na 

kilometr, nie ma tyle przyłączy nie dostaną dotacji. Uważam, że auto powinno być nowe, 

stare auto, to my mamy, tak jak powiedziałem. 

Radny- W. Krybus: W czasie tego Święta Herbowego miałem okazje, przyjemność 

rozmawiać z szefem strażaków z ten nowej gminy partnerskiej, Neuenstein. Zadałem mu 

takie pytanie, gdzie jest najbliższa zawodowa straż pożarna tej gminy. Heilbronn to jest 90 

km na zachód. Pytam, a autostrada, a w drugą stronę. Nie wie, chyba Nurnberg. To tak  są 

dwa miasta położone przy autostradzie, Nurnberg od Heilbronu odległość może 300 km. 

Dwie zawodowe jednostki. Mówię, co oni same pożary mają że potrzebują straży, 

odpowiada, że nie, 95% to są zdarzenia na autostradzie i drogach lokalnych to wszystko 
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obsługują ochotnicze straże. Oni mają swoje wjazdy, bramki, mają nadzór państwowy. I 

dlatego oni mają. Natomiast u nas 95% zadań, które realizuje straż pożarna czy zawodowa, 

czy państwowa, to jest zawodowa, a ochotnicze to jest jak się mówi „przynieś, zanieś, 

pozamiatać”. Jak się zdarzają wiesze pożary lasów, ja widzę, bo mieszkam przy krajówce, 

Ci ochotnicy są wzywani do takich zadań, co w zasadzie jeden człowiek z lizakiem by tą 

sprawę załatwił, albo z miotełką, a oni wyjeżdżają z ciężkim wozem bojowym, bo takim 

dysponują i robią porządek. Dla tego celu, ja już powiedziałem, swoje zdanie, na którejś 

tam sesji, ja wolę  te pół miliona dołożyć do kanalizacji, aby postępowała ta kanalizacja w 

tamtą stronę, niż dołożyć to do OSP. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Jeśli ochotnicy tam tyle jeżdżą, to czemu to 

auto z Mechnicy ma 20.000 km przejechane w ciągu 20 lat? 

Radny- W. Krybus: Bo nie ma tam dalekich wyjazdów.  

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Na jednym wyjeździe to jest minimum 10, 20 

km. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tam mają 3 auta. 

Radny- M. Polanik: 6 aut mają. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Skąd pan wie, czy u nas po następnych 

rozliczeniach nie zlikwidują państwowej straży, tak jak zlikwidowali kiedyś 

kędzierzyńską. Ludzi ubywa, ktoś mądry wyliczy nie opłaci się trzymać. Zlikwidują 

Koźle, przeniosą do Azot, i akurat panu stodoła się zapali. Wiem, że teraz jest ciężki czas 

dla straży, bo dawno nie było nieszczęścia, bo najlepiej się kupuje jak jest powódź. Tuż po 

powodzi to wszyscy dobrzy, kupują, łódki, węże, auta. Już dawno nic nie było. Przydałby 

się znowu jakiś pożaru lasu albo powódź to od razu znalazłby się pieniądze. Wiem, że 

ciężko decyzję podjąć jak nie trzeba. Niech pan pomyśli, że straż likwidują, jest w Azotach 

i pali się panu stodoła, albo zboże. Bo to dotyczy akurat pana. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Myślę, że takie argumenty na tej sali nie 

powinny padać. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: To są argumenty, które przemawiają za tym, 

żeby kupić porządny sprzęt do jednostki. 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Ja uważam, że takie argumenty, że panu się 

spali stodoła, czy panu się spali, dokładnie pan tak powiedział, spali się zboże nie powinno 

się używać. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Najbardziej przemawia gdy komuś się dzieje, 

a nie że pali się sąsiadowi. Pali się sąsiadowi, a niech się pali. Trzeba konkretnie 

powiedzieć, że mi się pali stodoła, ja potrzebuję tej straży, bo jak siepali u sąsiada, to 

różnie to jest. 

Radny- W. Krybus: Na którejś z poprzednich sesji taki argument był, że ochotnicza straż 

w Łężcach jest uziemiona bo nie mają przeszkolonych ludzi, ja wtedy zadałem takie 

pytanie, jak u sąsiada tej straży będzie się paliło, czy strażacy mogą wyjechać, nie bo nie 

mają tych uprawnień i nie, nie mogą.  

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Nie mogą, ale u nas mają uprawnienia. 

Radny- W. Krybus: Wtedy muszą dojechać z następnej miejscowości. Najszybciej byliby 

ci na miejscu. Państwo stworzyło takie reguły, że mogą wyjechać jak mają szkolenia, 

mogą wyjechać jak wóz ma uprawnienia, i tych barier jest tyle, czego kiedyś nie było. 

Kiedyś z sikawką wyjeżdżali, nie pytali czy mogą, czy nie mogą, czy mają mundur, czy 

nie mają, czy ich jest pięciu, czy nie ma pięciu, tylko jechali w akcję. To była straż 

ochotnicza. 

Radny- B. Dembończyk: Panie Przewodniczący, myślę, że my jesteśmy w dobrej sytuacji 

bo mamy specjalistę w tej materii, chciałbym prosić pana wiceprzewodniczącego o 

wypowiedź na ten temat. 

Radny- J. Ludwig: Kontrargument do tego co tu kolega sołtys powiedział, że nie może 

być takie sytuacji to już jest rola i Wójta i  nasza polityka rady Gminy, żeby doszło do 

sytuacji takiej w wyniku, której jest pożar, a samochód, samochody są niesprawne. 

Samochód ma być sprawny i wcale to nie znaczy, że jak jest samochód nie nowy to ona ma 

prawo  być niesprawny, w takim stanie, że ten samochód się nie nadaje to wtedy nie ma 

innego wyjścia trzeba go wymienić. Wcale nie jest powiedziane, że to musi być 100% 

samochód nowy. Ten argument jest, że tak powiem, przestrzelony, bo ja nie pamiętam 

takiej sytuacji, też kilkanaście lat jestem radnym, żeby była sytuacja taka w gminie, że nie 

pojechali do akcji bo był samochód niesprawny. Owszem zdarzały się przypadki, że straż 

nie wyjechała, bo nie było komu wyjechać. To się już zdarzyło. Natomiast nie zdarzyło się, 
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w mojej pamięci, taka sytuacja, że samochód był niesprawny, to ja tego nie pamiętam. W 

związku z tym, ja cały czas nie jest za tym, żeby negatywnie się ustosunkować do sytuacji 

w Większycach, natomiast, jednak myślę, że argument tego typu, że tylko i wyłącznie 

samochód nowy, a broń Bożę samochód używany w sytuacji takiej kiedy my nie wiemy, 

co będzie za 25 lat w strażach naszych, czy akurat będą ludzie chętni i w takiej czy ta 

atmosfera wokół straż będzie taka jak w tej chwili. Czy chętni będą, bo w końcu dzisiaj za 

darmo robić, to dzisiaj jest, co raz mniej chętnych. Owszem ludzie by poszli, tylko 

chcieliby mieć rekompensatę z tego tytułu, a tu z tego co ja widzę ma się zupełnie 

odwrotnie, co raz większe wymagania są, a ludzie z tego tytułu nie wiele mają, a koszty 

idą na gminy. Myślę, że, mnie się podoba ten argument, że poczekajmy, nie tylko dlatego 

żeby kupić nowy samochód, ale poczekać jeszcze, żeby kupić samochód, który 

niekoniecznie musi być nowy, ale samochód, który będzie spełniał kryteria, taki, że OSP 

Większyce była z niego zadowolona. 

Radny- Z. Steuer: Z uwagą się przysłuchiwałem tej dyskusji i chciałbym paroma 

spostrzeżeniami się podzielić, przede wszystkim nie demonizowałbym,  czy nie 

marginalizowałbym jednostek ochotniczy straży pożarnych, naprawdę nie jest to jeden 

człowieczek z miotełką, który pomaga państwowej straży pożarnej, bo proszę państwa są 

jednostki, które doskonal jednostki państwowej straży pożarnej zastępują. Samodzielnie 

prowadzą działania i mówienie, że jest tak czy inaczej to apeluję o rozwagę. Natomiast w 

kwestii tych samochodów może być różnie bogatego stać na to żeby kupić sobie wszystko, 

my musimy sobie zadać pytanie czy stać nas na to żeby kupić ten nowy samochód w dniu 

dzisiejszym, jeśli tutaj pan sołtys powiedział, że jednostka może poczekać. Wydaje mi się, 

że jest to jakaś tam opcja, natomiast tutaj muszę się zgodzić z panem Wójtem, który 

twierdził, przypomniał, iż Zarząd twierdził, że samochód nadaje się do natychmiastowej 

wymiany. Ja, w czasie przeglądu operacyjno- technicznego, który był w roku 2012 

jesienią, również ten samochód oglądałem i one jest w naprawdę złym stanie technicznym, 

tak, że jest to swego rodzaju dysonans poznawczy, co innego widzę, co innego słyszę, ale 

jeśli możecie poczekać, chociaż czasem trzeba pomyśleć, odłożyć emocje, siąść do 

rzetelnej rozmowy i znaleźć konsensus. Mówienie o tym, że jak będą wyglądały, nie 

wiemy jak będą wyglądały straże za 20 lat to jest uciekanie w ślepą uliczkę. My te 20 lat 

musimy przeżyć i nie życzę nikomu żeby musiał spojrzeć w oczy osobie, której nie została 

udzielona pomoc ze względu na jakieś tam zaniechanie. Nie jest to tak, proszę państwa, że 

te auta stoją w strażach, te auta nie prowadzą działań. Cieszmy się, że do tych zdarzeń 



10 

 

wyjeżdżać nie trzeba. Niestety, również tu z panem Sołtysem Pogodzikiem muszę się 

zgodzić, że koniunktura dla straży pożarnych była taka jaka była wtedy kiedy wydarzyło 

się coś strasznego, wtedy strażacy otrzymywali wszystko, a przede wszystkim 

otrzymywali, mieli szacunek w oczach rządzących. Raz wykorzystywali to lepiej raz 

wykorzystywali to gorzej, ja dzisiaj chciałbym Was prosić o rozwagę o to żeby tu i teraz, 

żeby w tych warunkach znaleźć wyjście z problemu. Prosić o nie wrzucanie kamyczków w 

cudze ogródki bo tylko się za trzeźwimy, tylko wystąpią między nami animozje, które do 

niczego nie prowadzą. Proszę mi wierzyć samochód z Większyc to jest pojazd, który 

powinien zostać wymieniony niezwłocznie i to jest pewne. Natomiast czy kupujemy nowy, 

czy kupujemy samochód używany to wola, czy decyzja państwa to określi. Jeszcze raz 

proszę o odrzucenie emocji i o rzetelne zastanowienie się nad tym problemem. 

Radna- D. Rak: Nie znam się na tej działalności taj jak mój kolega, natomiast z własnego 

doświadczenia, takiego ludzkiego wiem, że nowy są po prostu solidne, trwałe, ilekroć 

kupiłam coś używanego było to diabła warte, a my nie mówiliśmy jeszcze jednej rzeczy, o 

bezpieczeństwie tych ludzi. Oni odpowiadają za nasze bezpieczeństwo , też w tych swoich 

działaniach muszą być bezpieczni. Myślę, że nowy sprzęt, nowoczesny daje gwarancję 

bezpieczeństwa, również tym ludziom, którzy w sposób ochotniczy działają ku naszemu 

wspólnemu dobru. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Skoro pan Sołtys powiedział, że Zarząd 

jednostki może poczekać. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pan Sołtys powiedział, że mogą poczekać pod warunkiem, że 

dostaną nowy. Rozumiem, że taka jest intencja czekania. Można poczekać rok lub dwa ale 

nowy ma być. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Skoro my nie mamy wiedzy na temat 

samochodów używanych, za ile, itd., o co prosił Radny- Ludwig na poprzedniej sesji. 

Proponuję tą dyskusję dzisiaj zamknąć i dopiero jak będziemy mieli pełną wiedzę to wtedy 

podjąć decyzję. 

Radny- B. Dembończyk: Tak powinno być, tu są nowe, tyle i tyle kosztują, tyle my 

musimy dołożyć, tyle dostaniemy dotacji. A my nic nie mamy. Może być więcej lub mniej. 

Ze względu na wybory możemy dostać mniej dotacji. 
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Radny- M. Polanik: Zgadzam się w 100% z panem Komendantem i myślę, że 

powinniśmy jakąś decyzję podjąć bo z tym autem naprawdę trzeba coś zrobić, a jak my to 

przełożymy na kolejny miesiąc, kolejne dwa, trzy miesiące to nie wiem czy to będzie 

dobre rozwiązanie. Jestem trochę zaskoczony, bo myślałem, że jednak będzie jakaś opcja 

ze strony Większyc, co do używanego i że się dzisiaj jakiś szczegółów dowiemy, widzę, że 

jest nastawienie na nowy, że używanego kompletnie nie bieżę się pod uwagę. Mnie to 

trochę zdziwiło. Ja, na pierwszej sesji, jak żeśmy o tym dyskutowali byłem zwolennikiem 

nowego auta i jestem dalej zwolennikiem tego auta, natomiast to co też wtedy 

powiedziałem, czy nie zrobić tego kosztem jakiejś inwestycji w Większycach i niech może 

Większyce się określą z czego zrezygnują kosztem tego samochodu i podjąć jakąś decyzję, 

myślę jak najszybciej bo samochód się nie nadaje. 

Wójt- M. Wojceichowski:  To są demagogie. Jakie inwestycje? Ludzie wybudowali domy, 

nie zrobić im drogi, nie doprowadzić prądu, wody nie doprowadzić. 

Radny- M. Polanik:b Panie Wójcie, w Większycach tyle się inwestycji dzieje, że jakby 

się z jednej zrezygnowało. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Konkretnie, proszę powiedzieć, z której. 

Radny- M. Poalnik: Generalnie każdego roku w Większycach mamy tyle inwestycji, że 

pewnie z czegoś można by zrezygnować. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Bo w Większycach najwięcej się buduje. Większyce się 

najbardziej rozbudowują. Proszę powiedzieć z czego zrezygnować. 

Radny- M. Polanik: Niech mieszkańcy zdecydują, ja nie wiem. 

Radny- J. Majnusz: Gdybyśmy, jako rada zadeklarowali, że dajemy 250.000 zł na zakup 

nowego samochodu i zmobilizować mieszkańców Większyc o poszukiwanie jakiś 

dodatkowych pieniędzy, z jakiś fundacji. Jest możliwość rok odczekać. My jako rada 

zadeklarowalibyśmy, że jak Większyce pozyskają dodatkowo te 150.000 zł i iść w tym 

kierunku żeby kupić nowy samochód. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Proponuję żeby każda wieś do chodnika 

dozbierała, do remontu urzędu gminy, żeby zachęcić urzędników, żeby dozbierali. My nie 

jesteśmy stowarzyszeniem żebraków, my prowadzimy ochotniczo działalność ratowniczą. 

Chcemy mieć sprzęt porządny kupiony raz na 30 lat, czy jak jeździcie w partnerstwa, 
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patrzcie jak oni gospodarzą. Oni nie patrzą do końca kadencji. Patrzą daleko w przyszłość. 

Kupili raz na 30 lat porządne auto, mają na 30 lat spokój. Aut używanych 30-letnich nie 

ma, a 30-letnie my mamy. 

Radny- J. Majnusz: Myślę, że jako gmina dobrze gospodarzymy nikt nam nie może 

zarzucić, że źle gospodarzymy ale niektóre miejscowości robią coś w czynie społecznym. 

To nie jest tak, że o wszystko zwracamy się do gminy, że gmina ma zrobić to i to. 

Mieszkańcy  też robią w czynie społecznym. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: W czynie społecznym mamy wiele godzin 

przepracowanych. Remont budynku, teraz remont szatni. 500 godzin przerobione 

społecznie, materiały pozyskane. Remont budynku straży, który był rok temu, dwa lata 

temu robiony. W przyszłym roku z sołeckiego będziemy robić remont sanitariatów. Też 

wszystko będzie społecznie, tylko materiał kupujemy z sołeckich, jak będzie 

przegłosowany sołecki na ten cel. Nie możemy zbierać jeszcze na auto, które jest 

własnością gminy. Dbamy o budynki i sprzęt, u nas nie musi żadna firma remontowa 

przyjeżdżać remontować. Wszystko robimy społecznie, wszystko jest przygotowane i auto 

do straży powinno być porządne. Ja nie mówię, że gmina źle gospodaruje, np. podesty na 

Dębowej są z nowych desek, nie ze starych zgnitych i to jest właśnie dobre 

gospodarowanie. Płot w Reńskiej Wsi nie był stary przywieziony z Niemiec tylko jest 

nowy, i będzie spokój na wiele lat bo jest z granitu, jest nowy, a auto chcecie kupić stare 

bo to tylko bezpieczeństwo. Bezpieczeństwo ludzi mało ważne. Musimy się nad tym 

zastanowić, nie mówię, że źle gospodarzycie. 

Radny- M. Polanik: Panie Wójcie znalazłem inwestycje, Budowa ulicy Sportowej w 

Większycach, Budowa ulicy Tęczowej w Większycach, Budowa ulicy Pogodnej w 

Większycach, Budowa dróg transportu rolnego w Większycach. 

Wójt- M. Wojciechowski: Niech pan uzyska taką opinię, że oni nie chcą drogi, nie chcą 

do drogi dojeżdżać, który sobie wybudowali, a kupić samochód nowy. Proszę im to 

powiedzieć. 

Radny- M. Polanik: Coś za coś. Generalnie powiedziałem, że tam się sporo dzieje i może 

z czegoś zrezygnować. Taka była moja propozycja ale to nie my mamy iść i się pytać ludzi 

z czego zrezygnować, ale to by musieli iść strażacy. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Rezygnacja nawet z drogi w tym roku nie powoduje, że nie ma 

wydatku. Na drugi rok tą drogę trzeba i tak zrobić. To nie jest coś w zamian, to jest tylko 

odłożenie wydatku na przyszłość. 

Radna- U. Marks: Chciałam zapytać pana Wiceprzewodniczącego jak wygląda wymiana 

tych aut w strażach państwowych, czy  tam po przebiegu pewnych kilometrów się 

wymienia auto, czy stopień zużycia, czy to auto jest sprawne, czy niesprawne? 

Radny- Z. Steuer: Samochody się wymienia po określonym czasie. Natomiast warunkiem 

jest uzyskanie nowego samochodu z budżetu państwa. Najczęściej ten przepis jest martwy 

ponieważ nie dostajemy pieniędzy na nowe samochody więc jeździmy tym co mamy. Jeśli 

coś wymieniamy to nieodpłatnie przekazujemy to do jednostek OSP. 

Radna- U. Marks: Ile tych samochodów jest przekazywanych strażom OSP w przedziale 

np. 5-letnim? 

Radny- Z. Steuer: Czasem się zdarzy jeden w przedziale 5-letnim. 

Radny- I. Mainka:  Ale to jest tylko jedna jednostka państwowej straży pożarnej. Żeby 

zgłosić, zrobić takie zapotrzebowanie straży na samochód. 

Radny- Z. Steuer: Każda komenda powiatowa daje auta w swoim powiecie. 

Radna- U. Marks: Te samochody nowe, one na pewno mają zbiorniki, które nie 

rdzewieją, na pewno sprzęt jest lepszy niż 30-letni w tej chwili sprzęt. Czy by nie zgłosić 

takiego zapotrzebowania w straży państwowej na samochód wycofany ze względu na 

przebieg. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Ale my możemy tylko w Powiecie 

Kędzierzyńsko- Kozielskim. 

Radna- U. Marks:  Przecież to nie są takie rzeczy, że one się już w ogóle nie nadają do 

użytku. Wymienia się albo akumulator albo jakiś silnik, ale to nie jest później kwota 

700.000 zł a tutaj mamy 700.000 zł, a to jest pusty samochód. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: My sprzęt, sprzęt jest nowy. 

Radna- U. Marks: Te 700.000 zł tylko za samochód, mnie się wydaje, żeby szukać 

używanego. 
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Radna- I. Mainka: Powinniśmy, przede wszystkim poznać cenę używanych samochodów 

i wiek, bo dla mnie cena nowego samochodu jest przerażająca ale wiek 20-letni samochód 

też jest przerażający. Powinniśmy znać jakieś cyfry, żeby cokolwiek móc zadecydować. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Samochody używane, strażackie można kupić od 5.000 zł do 

300.000 zł. Taka jest rozpiętość, rozmaite. Nawet za darmo można dostać. 

Radny- J. Majnusz: Oglądałem w Internecie, faktycznie auto w granicach 200.000 to są 

najczęściej auta 15, 20- letnie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Stare, wiekowe ale całkiem porządne auta. To są auta 20-

letnie, które mają przebieg 20.000 km albo mniej.  

Radny- J. Ludwig: Do Mechnicy przyszedł samochód w określonym wieku i ci, którzy 

pierwsi siedli za kierownicę, opinia jest niesamowicie pozytywna, że to super auto. To nie 

takie jak nasze, to jest auto i to jest auto wiekowe. Ja nie zgadzam się z tym, że samochód 

strażacki, używany  jest niebezpieczny. Mechnica kupiła tylko używany i są samochody  

bezpieczne, to nie jest tak, że my w Mechnicy nie dbamy o ludzi. Ten argument do mnie 

też nie dociera bo samochód pomimo to, że używany tez może gwarantować 

bezpieczeństwo dla strażaków. 

Wójt- M. Wojciechowski:  O tym, czy samochód jest bezpieczny, czy nie po to są 

przeglądy co roku i one oceniają czy jest bezpieczny. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Łatwą ręką wydaje się pieniądze na różne cele. 

Boiska, na Orlik. Jakoś tak nie ma problemu, szkołę w Reńskiej Wsi się remontuje. Też nie 

wiadomo co będzie z dziećmi, jak pan tu powiedział na przyszłość za 25 lat co będzie. Co 

będzie w tej sali za 25 lat, a też ją trzeba remontować, po co? Może tu już nikt nie będzie 

siedział za 25 lat. Czemu tak ciężko wydać te pieniądze? Co innego jak gmina faktycznie 

biedna, nie ma, ale się patrzy co sesję, 200.000 zł gdzieś na jakieś małe rzeczy, tu 20, tu 30 

tysięcy. Tak ciężko wydać na strażackie auto, żeby ochotnicy, bo my to robimy 

ochotniczo, jeżdżą. Za jakiś czas przekalkulują państwowe straże, tak jak policje 

ograniczają, pogotowia, ograniczą państwową straż. To jest państwowa instytucja, 

pieniędzy co raz mniej i nikt tego nie zatrzyma jak zlikwidują jednostkę. 
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Radny- W. Krybus: Ale to samo może dotyczyć dotacji dla ochotniczych straży 

pożarnych. Powiedzą, koniec dotacji do ochotniczy wtedy będziemy musieli wydać 

700.000 zł albo  

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Powinno być kupione nowe auto do każdej 

jednostki co ileś lat. Tak jak Mechnica zepsuła klimat, bo ubiegaliby się o nowe dostaliby 

nowe. To jest wina takich działaczy, którzy tam zadowolą się byle czym. Popatrzcie na 

zachód. 

Radny- M. Polanik: Nie nazywajcie naszego używanego samochodu byle czym. To jest 

naprawdę auto dobre. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Spytajmy tych, co go wam dali, co oni o tym 

teraz myślą. Tam jakoś kupują nowe auta, nie sprowadzają. Mają inny szacunek do siebie i 

do ludzi, którymi zarządzają. Jeździcie do Niemiec, patrzycie i nie chcecie tych 

niemieckich metod ani zwyczajów wziąć do nas. A zadowolimy się byle czym, a oni się za 

plecami śmieją, nasz stary grat tam stroi, za darmo go oddaliśmy, nie musimy za recykling 

płacić. 

Radny- M. Polanik: Tu nie mogę się z tym zgodzić. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: To czemu się go pozbyli jak takie dobre auto 

było. Mogli trzymać jeszcze 30 lat jak to jest niemieckie auto. 

Radny- W. Krybus:  Dlatego, że oni mają wszędzie kanalizację. 

Wójt- M. Wojciechowski: A ja się pytam czemu prywatnie auto osobowe nikt nie jedzie 

do Niemiec nie kupuje nowego? 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Bo ludzi nie stać na to. Jakby mnie było stać to 

bym chętnie kupił nowe. 

Radny- W. Krybus: Ja myślę, oni wydali na nową straż dlatego, że oni każde domostwo 

mają zaopatrzone w gaz, prąd, kanalizację, telefon podziemny, chodnik i drogę. Mają 

wszędzie i teraz mogą sobie pozwolić na straż, a my mamy pół gminy skanalizowane, my 

mamy drogi krajowe gdzie nie ma chodnika, przy drogach krajowych nie ma oświetlenia, a 

my będziemy wydawali na samochód. 
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Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Te same koszty i wydatki mają, co my tylko 

inny sposób myślenia. Umieją gospodarować, popatrzmy jak Niemcy gospodarują. Starych 

rupieci nie sprowadzają. Potrafią gospodarować i gospodarują dobrze, bo kupili raz i na 30 

lat mają spokój ze strażakami, a tak by znowu przyszli za pięć lat. Minie kadencja, ile to 

auto 20-letnie nam wytrzyma pięć, dziesięć lat, a przez te dziesięć lat będziemy wiecznie 

chodzić po części do gminy. 

Radny- B. Dembończyk: To nie miało być dwudziestoletnie. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Nie ma dziesięcioletnich aut strażackich do 

sprzedania. Nikt nie sprzedaje auta. Kupuje raz i trzyma go. Tak samo państwowa, trzyma 

go i koniec. 

Radny- W. Krybu:  Gmina jako nasza jest reprezentowana nie tylko przez jedną jednostkę 

i jak trzeba będzie wyjechać ugasić pożar to niekoniecznie musi wyjechać Większyce 

jeżeli samochód jest nie sprawy, wyjedzie druga, trzecia albo czwarta jednostka. 

Radna- V. Nabrdalik: Muszą wyjechać. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: My musimy wyjechać, pozostałe mogą 

wyjechać. My i Mechnica muszą wyjechać. 

Radny- w. Krybus: Nie, nie musicie. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Proszę zapytać Komendanta czy musimy. 

Radny- W. Krybus: Jeżeli macie zepsuty samochód, który się zepsuje 100m od wyjazdu 

to nie wyjedziecie. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Musimy się zgłosić i wyjechać. 

Radny- W. Krybus: Tak, zgłosić się musicie, ale niekoniecznie wjechać. 

Radny- J. Kołkiewicz: Myślę, że wypadałoby już jakąś decyzję, dzisiaj podjąć. 

Dyskutujemy o tym samochodzie tyle czasu i przegłosujmy, czy w tym budżecie gminnym 

jesteśmy za dopłatą do nowego samochodu. Sprawa się rozwiąże. Budżet już się niedługo 

kończy, niedługo będzie nowy budżet na nowy rok. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Mówimy o budżecie na rok przyszły. Nie ma możliwości 

kupna samochodu nowego w tym roku. Ja mówiłem, o tym. Możliwość kupna samochodu 

nowego jest dopiero w roku przyszłym, z jakąkolwiek dotacją. 

Radny- J. Kołkiewicz: Przegłosujmy to czy na przyszłorocznym budżecie chcemy 

dołożyć do nowego samochodu i sprawa będzie bynajmniej pewna. 

Radna- S. Geller: Ale, ile? 

Radny- B. Dembończyk: Teraz, ile dopłacić. 

Radny- W. Krybus: Określmy kwoty, bo jak się okaże, że w przyszłym roku ani tej 

dotacji, ani tej nie będzie to powiedzą, powiedzieliście, że nowy to teraz 700.000 zł 

dołóżcie. 

Radna- U. Marks: Teraz wynikła nagle sprawa samochodu i okazuje się, że on nadaje się 

do wymiany, ale ten problem u was kiedy się pojawił, w tym roku, czy on był wcześniej? 

Wójt- M. Wojciechowski:  On był wcześniej. 

Radna- U. Marks: Ile lat wcześniej żeście wiedzieli, że samochód będzie trzeba 

wymienić? 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Remonty są na bieżąco, na bieżąco jest 

spawany, remontowany. 

Radna- U. Marks: Ale nie zgłaszaliście nigdzie że będziecie potrzebować nowego 

samochodu.  

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Rozmowy były prowadzone, bo wiadomo, że 

trzeba auto wymienić. 

Radna- U. Marks: Tak, ale nie poszukiwaliście nigdzie, nie zgłaszaliście, że ktoś będzie 

wycofywać samochód, że wy jesteście chętni już bo wasz się nie nadaje. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik:  My auto trzydziestoletnie mamy, a 

dziesięcioletnich nikt nie oddaje. 

Radna- U. Marks: Ale nie zgłaszaliście tego nigdzie. Wiedzieliście, że macie 

trzydziestoletnie auto. 
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Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Były rozmowy prowadzone  z panem Wójtem, 

że musimy z czasem wymienić auto. Teraz przegnił zbiornika paliwa to trzeba wymienić. 

Radna- U. Marks: Nie macie rozeznania w używanych samochodach, nie macie żadnego 

rozeznania, czyli wyście od razu pięć lat wcześniej liczyliście, że od razu będziecie mieli 

nowy. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Zrobiliśmy rozeznanie i to są auta 20-letnie i 

starsze, i taka wymiana przy obecnych dotacjach, dofinansowaniu, się nie opłaca na stare 

auta wymieniać. Jak państwo przegłosujecie, to może być zrobione tak jak pan Wójt mówi, 

zawsze przy różnych inwestycjach, będziemy to robić jeśli będzie dotacja. Pan, tak mówi 

będziemy robić drogę transportu rolnego jeśli będzie dotacja. Tak można zrobić z 

samochodem, przegłosować, że będzie dołożone jeśli będzie dotacja. 

Radny- W. Krybus: Jak się okaże, że jej nie będzie. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: To będziemy go kleić dalej albo będziemy 

dzwonić do Koźla, że auto jest wycofane, że go kleimy. 

Radny- M. Polanik: Odebrałem trochę osobiście, bo pan powiedział, że myśmy zepsuli 

klimat bo kupiliśmy auto używane. Nie do końca się tu poczuwam winny,  że myśmy 

klimat zepsuli. Pan nam zarzucił naszą działalność jakoś tam, my „stajemy na uszach”, 

kombinujemy, i auto kupujemy używane, a wy nawet się nie pofatygowali żeby się 

rozeznać w tych autach używanych, więc ja poczułem się urażony. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Rozeznaliśmy, są dwudziestoletnie i starsze. 

Po naszym rozeznaniu doszliśmy do wniosku, że nie warto kupować 20-letniego auta. Nie 

warto z szacunku dla siebie i dla ochotników, którzy są w tej straży. 

Radny- M. Polanik: Tym bardziej, że powtórzyłem to już dzisiaj jestem zwolennikiem 

kupowania nowego auta. Zaskoczył mnie pan, że pan nam zarzuca, że my psujemy klimat. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Myślę, że czas tą dyskusję zakończyć. Sytuacja 

jest taka, albo się decydujemy na nowy samochód z dotacją, a jeżeli takiej dotacji nie 

będzie to na używany. 

Wójt- M .Wojciechowski:  Dotacja jakakolwiek będzie. 



19 

 

Radny- B. Dembończyk: Tylko jaką my możemy kwotę  zadysponować na ten samochód, 

o to chodzi. 

Radna- U. Marks: Myśmy, też o całkiem innej kwocie na początku mówili, myśmy 

mówili o 270.000 zł czy 250.000 zł, a się okazało, że mamy 470.000 zł do wpłaty naszej, 

tak, że to jest o 100% więcej. Tak, że tutaj całkiem się sytuacja zmieniła. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Tak. Sprawa ze względu na wybory w 

przyszłym roku zmienia się na tyle, że być może nie będzie 300.000 zł tylko trzeba będzie 

dołożyć prawie 500.000 zł. 

Radna- V. Nabrdalik: Jeśli chodzi o wymianę samochodu to z tego co pamiętam, na 

którymś zebraniu strażackim pan Wójt obiecał że samochód będzie na 110-lecie straży w 

Większycach, a to było w tamtym roku. Wtedy te ceny też były inne. To się tak przeciąga, 

o pół roku, o rok, o kolejne i kolejne. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Tej kwoty my nie znamy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  My jej nigdy nie będziemy wiedzieli. Ile będzie dotacji to się 

okaże po I kwartale, może w maju przyszłego roku. Do tego czasu żeby dostać dotacje 

musi być złożony wniosek w styczniu. 

Radna- I. Mainka: Czy z takiego wniosku my się możemy wycofać później? 

Wójt- M. Wojciechowski: Wycofać się można zawsze. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad zakupem dla Większyc 

nowego samochodu z dotacją. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. 6 radnych 

głosowało „za”, radni- U. Friedla, J. Majnusz, M. Polanik, V. Nabrdalik, D. Rak, B. 

Dembończyk, 5 przeciw S. Geller, U. Marks, W. Krybus, J. Kołkiewicz, J. Ludwig, 4 

radnych wstrzymało się od głosu:  Z. Steuer, K. Flegel, I. Mainka, G. Kasperska. 

Radny- M. Polanik: Na jakim etapie jest droga transportu rolnego w Mechnicy? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypinska: Jesteśmy po 

przetargu we wtorek będzie przekazanie placu budowy i firm M+, wygrała przetarg, 

wchodzą. Radna- S. Geller: Kiedy w Długomiłowicach zaczną się roboty? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Najprawdopodobniej jutro dostaniemy pozwolenie na budowę. 
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Radna- S. Geller: Czyli, jak długo jeszcze? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypinska: Jutro 

najprawdopodobniej ma być ze starostwa pozwolenie. Mając decyzję administracyjną 

możemy ogłaszać przetarg. Ono nie musi być prawomocne do ogłoszenia przetargu.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Miesiąc, dwa procedura przetargowa. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypinska: 14 dni za nim 

się podpisze umowę, ogłosi wyniki. Zakres jest dosyć duży ale termin realizacji będzie 

tegoroczny. 

Radna- U. Friedla: Czy Czysty Region ma podpisaną umowę z bankiem, tak jak 

wodociągi, że można opłaty bez prowizji wpłacać? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie, za 1,49 zł w bankach spółdzielczych można wpłacać. 

Ad. 14 Zamknięcia XXXIII sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz.1820. 

Protokołowała:  Aleksandra Kapuścińska 

 


